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Bijgaand doe ik U toekomen een verslag van de 
Regeringsconferentie over zetel en Hof van de Euro
pese Gemeenschappen, ' gehouden te Brussel op 1 juli 1958. 

Spoedshalve is een exemplaar van deze nota 
met bijlage rechtstreeks aan de leden van Uw Raad 
toegezonden. 
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Verslag van de Regeringsconferentie Over zetel en 
Hof van EEG, EURATOM en EGKS , gehouden te Brussel ' 

op 1 juli 1958 

Aan het diner, dat Minister Erhard op 30 juni 1958 
op de Duitse Ambassade te Brussel had georganiseerd, 
kwam men niet tot besprekingen van enige betekenis Over 
de zetel en over het Hof van de twee Gemeenschappen 
"van Rome" en van de EGKS. De ga stheer gaf in 'dat 'op
zicht geen enkele leiding en men vertrok vroeg, zonder 
dat de vraagstukken waren behandeld. Minister Erhard 
vertrok daarna naar Bonn voor een zitting van de Bundes
tag, welke zitting ook de reden was dat Minister von 

Brentano in het geheel niet gekomen was, zodat op 1 en 
2 juli de leiding berustte bij Atoomminister Balke, die 
zich daarvan op voortreffelijke wijze kweet. 

, 

Voor Duitsland was er voorts Staatssecretaris MUller 
Armack; voor België Minister Wigny; voor Frankrijk Mini s

ter Couve de Murville; voor Luxemburg waren er de Minis

ters Bech en Bodson; voor Nederland Minister Luns en 

Staatssecretaris van der Beugel; Minister Luns kon al
leen 1 juli meemaken, daar hij op 2 juli te Parijs moest 
zijn. Italië was vertegenwoordigd door de Vaste Vertegen

woordiger, Ambassadeur Cattani, die bij de aanvang der 

besprekingen een brief namens zijn Regering indiende 
waarbij werd medegedeeld, dat ·er geen Italiaanse Ministers 
konden komen, omdat de Regeringsformatie juist in het be
slissende s.tadium was; in de brief werd niet formeel g~
vraagd, geen beslissingen te 'nemen, doch de teneur van het 
stuk ging wel in die richting, hetgeen de heer Cattani 
later tijdens de besprekingen ook mondeling in soms vage, 
soms streng formele woorden als het Italiaanse verlangen 

deed blijken. 

Bi~ de officiële bespreking op 1 juli gaf voorzitter 
Balke eerst het woord aan de voorzitters van de Hoge Auto-, 

riteit, de Europese Commissie en Euratom, die bleven bij 
de verklaringen welke zij reeds schriftelijk hadden inge
diend. De andere ingekomen adviezen, van de Presidenten 
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van Bank en Hof en van de Assemblée, alsmede het gedegen 
rapport van de Stedebouwkundigen, werden niet toegelicht, 
ook al bleek spoedig dat Minister Wi gny , formeel nog 
lid van het Europese Parlement, zich opwierp als verdedi
ger van hetgeen het Parlement terzake had gedaan en voor
gesteld. 

Duidelijk stelden de Nederlandse, Belgische en 
Duitse delegaties zich op het standpunt, dat, nu alle 

op 6 en 7 januari gevraagde gegevens en adviezen binnen 
waren, een defini tieve besli ssing over de "eenhei ds.zetel H 

kon en moest worden genomen, en dat Brussel daarvoor 
moest worden gekozen. Zij argumenteerden op de bekende 

wijze : het werk eist, dat een einde komt aan de verde

ling over diverse steden, de politiek eist tevens .dat 

zulks geschiedt, en er is geen ontwikkeling te verwachten 
welke , aan deze sterke argumenten nog iets zal kunnen ver
anderen. Gelijk gezegd, legde Minister Wigny daarbij veel 

nadruk op het verlangen yan het Europese Parlement in 

deze richting, een verlangen, dat nu bevrediging eist, 

onder verantwoordelijkheid van ben die leiding moeten 
geven: de zes Regeringen. Voorzitter Balke legde vooral 
de nadruk op het feit, dat zo een keuze ~erdragsverplich

ting was, en niet een vaag verlangen van deze of gene. 
Minister Luns wees vooral op de technische eisen van 
goed gecoördineerd werk, en op de menselijke factor van 
zekerheid voor de talloze werkers, die men niet mag laten 

in het vage en in de moeilijkheid, dat zij bij hun vesti

ging geen zekerheid hebben. 

Deze argumenteringen stuitten echter af op onver
biddellijk verzet van Minister Bech, die meende dat 
Europa nog niet rijp was voor een keuze en die de EGKS 
niet wil laten gaan, al wees hij "studie van compensaties 
voor Luxemburg" niet af; hij achtte de zaak pas na b.v. 
5 of 6 jaar rijp voor een keuze. De Straatsburgse advie
zen achtte hij minder waardevol dan latere adviezen van 
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een rechtstreeks gekozen Parlement zouden z1Jn. Doch 
r onduit gebruikte hij het Luxemburgse zakelijke belang 
als b e slissend argument . 

Mi nister Couve de Murville was vager. Ook hij achtte 
Europa nog ni e~ rijp . Het Parlement had geen duidelijke 
voorkeur geui t, zodat men nog ni et van een Europese pu_ 

blieke opinie kan spreken . 

Ambassadeur Cattani was, gelijk gezegd, soms vaag, 

soms formeel. Politiek achtt~ hij voor zijn zuidelijke 
land een zo noordelijke stad als Brussel moeilijk aan
vaardbaar. 

Nadat het debat enige uren lang de argumentan had 
doen uitkomen en verscherpen, en nadat pogingen van 

Duitse zijde mislukten om te stellen, dat voor vestiging 
unanimiteit nodig was en dat niet was aan te nemen dat er 

ooit eenstemmigheid zou zijn om Brussel te verlaten, zodat 
-

het eigenlijk alleen nog ging over compepsaties voor 
Luxemburg voor het afstaan der EGKS, werd vooral gesproken 

over de vraag of er formeel een tijdelijke regeling moest 
worden aanvaard. Gelijk gezegd, wilde Minister Bech : 

status quo voor 5 of 6 jaar. Een wat verward debat tussen 
de Fransen en Duitsers over het nut van een tijdelijke 
afspraak leverde niets op en daarna stelden Nederland en 
België voor, geen afspraak te maken daar men daartoe toch 

niet bereid was. 
Dit standpunt zegevierde tenslotte, waarna het nog 

slechts ging om de bewoordingen van het communiqué. -De 
eindtekst daarvan gaat als bijlage hierbij. 

-
Latere informele gesprekken bewezen wel hoezeer de 

meningen fundamenteel nog uiteenliggen : sommigen achtten 
de zaak nu nog geheel nopen", anderen achtten nu praktisch 
Brussel aangewezen. Hierbij viel op, dat men nu van Duitse 
zijde nogal fel stelde, dat men verwachtte dat Dui t sland 

- nu -
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nu niet meer zou gevoelen voor het zetelen van de 
Europese Universiteit te Luxemburg, waarvoor immers 
vooral de "compensatie-argumentatie" had gegolden, welke 
Minister Bech h.i. nu "niet meer verdiende". 

Het punt van een ""Europees district" werd alleen 
door de voorzitter der Atoomcommissie aangeroerd, gelijk 
deze ook in zijn brief had gedaan. 

De beslissingen over het Hof blijken uit het commu
niqué. Nogal ernstige bezwaren in de kringen der rechters 
en in die van enkele Regeringen tegen de jeugdige leef
tijd van de heer Donner werden niet gehonoreerd. Italië 
kreeg zijn twee rechters, waarop het zoz~er had aange
drongen. Minister Luns h~eft in alle duidelijkheid ge
vraagd of dit betekende, dat de vijf overige landen van 
mening waren, dat het mandaat van de. Heer Serrarens als 
vertegenwoordiger van het Internationaal Christelijk Vak
verbond zou moeten vèrvallen. Na een bevestigend antwoord 
heeft de Nederlandse delegatie zich daarbij neergelegd. 
De namen kon men niet geven daar de demissionaire Ita
liaanse Regering dat niet als een "lopende zaak" wilde 

afdoen. 

Een datum voor een volgende conferentie werd niet 
afgesproken. Pogingen om die op eind juli te zetten, 
stuitten af op het, naar Nederlandse mening juiste, 
argument dat er op zo korte termijn geen nieuwe elemen

ten in de discussie te verwachten zijn. 
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Brussel, 1 juli 1958 

P1'.:R SC OMMUNI QUE 

De Ministers diè de Zes Staten vert~genw oordigen, welke 
het Verdrag van Rome hebben ondertekend, zijn op ' 1 juli 1958 
in het Congrespaleis te Brussel bijeengekomen onder voorzitter
schap van Prof. Siegfried BA~E, Minister voor Atoomzaken, 

, 

plaatsvervanger yan de heer Von BRENTANO, Minister van Buiten-
landse Zaken van de Bondsrepubliek Duitsland. 

-

-

-

-

-

-

De Staten waren als volgt vertegenwoordigd : 

BELGIE • • 

De heer WIGNY, Minister van Buitenlandse Zaken 

DUITSLAND: 
De heer BALKE, Minister voor Atoomzaken 
De heer MUELLER-ARMA CK, Staatssecretaris van Economische 

Zaken 

FRANKRIJK ~ 

De heer COUVE DE MURVILLE, Minister van Buitenlandse 

Zaken 

ITALIE • • 

De heer CATTANI, 

LUXEMBURG : 

Ambassadeur; Permanent Vertegenwoordiger 
van de Italiaanse Reg~ring bij de Euro
pese Gemeenschappen 

De heer BEeR, Minister van Buitenlandse Zaken 
De heer .BODSON, Minister van Vervoer en Energie 

NEDERLAND: 
De heer LUNS, Minister van Buitenlandse Zaken 

D h VA '\T "rr1:'R BEUGEL Staatssecretaris van Bui ten-e e er .i~ .LICI , 

landse Zaken. 

. . . 1 . .. 

670 n/58 (MAE) yen/m 



- 2 -

Op de agenda voor deze vergadering kwamen twee vraag~ 
stukken voor: die van de zetel van de Instellingen der Euro
pese Gemeenschappen en die van de oprichting van het Hof van 
Justi tie. 

Aangaande de ze~el van de Instellingen der Europese 
Gemeenschappen hebben de Mînisters kènnis genomen van de 

motie van het Europees Parlement en van de hierdoor uitge
brachte adviezen. 

Ook hebben .zij kennis genom~n van de adviezen, - die over 
de zetelkwestie werden uitgebracht door de Voorzitters 

- van de Hoge Autoriteit der Europese Gemeenschap voor 
Kolen en Staal, 

- van de Commissie der Europese Economische Gemeenschap, 

- van de Comm; ssie van Euratom, 

- van de Investeringsbank, 

- van het Hof van Justitie, 
alsook van het rapport van het Europees Comité van Stede bouw-
kundigen. 

• 

De Mînisters hebben over alle problemen die met dit vraag
stuk same~hangen, uitvoerig van gedachten gewisseld. Met ver
wijzing naar het te Parijs op 6 en 7 januari 1958 bereikte ak
koord, hebben zij opnieuw hun voornemen bevestigd, om alle 
Europese organisaties van de zes landen in dezelfde plaats te 
verenigen, zodra deze concentratie verwezenlijkbaar en in over
eenstemming met de bepalingen van het Verdrag is. 

De Ministers hebben over qe keuze van de zetel geen ,be
sluit genomen, maar zijn overeengekomen, dit punt op hun agenda 
te handhaven en het te hervatten op een volgende vergadering, 

waarvan de datum later zal worden vastgesteld. 

Inmjddels zullen de Regeringen der zes landen raadplegingen 

terzake voortzetten. 

. .. / ... 
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Wat het Hof van Justitie betreft, hebben de Ministers de 
samenstelling hiervan als volgt bepaald: een Nederlandse 
President, een Belgische rechter, een Duitse rec~ter, een 
Franse rechter, twee - Italiaanse rechters, een Luxemburgse 
rechter, en ~en Duitse advocaat-generaal en een Franse advocaat

generaal. 

De namen van de Presid9n-t, rechters en advocaten-generaal 

zullen worden .bekendgemaakt zodra . alle benoemingen zullen 

zijn bevestigd. 

670 n/58 (MA~) yen/m 


